

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**SETTLEMENT OF LABOR AND LEGAL CONFLICTS UNDER
THE LEGISLATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS AND THE
PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA**

CAO HAORAN

Scientific supervisor:
PhD, Associate Professor
Lyudmila Kurilo

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and Scope of the Master' s Thesis: 46 p, 59 sources.

2. Keywords: Labor Disputes, Legal Frameworks, Resolution Mechanisms, Comparative Analysis, Belarus, China, Social Stability, Economic Development, Labor Arbitration, People's Courts, Legislative Reform, Mediation.

3. The content of the work

Object of the study is legal relations in the field of resolving labor disputes.

Subject of the study is the domestic legislation of the Republic of Belarus and China, the works of scientists on the topic of resolving labor legal conflicts.

The aim of the thesis: is to provide an in-depth analysis of the legal nature of labor conflicts and to propose an improved mechanism for their resolution, specifically within the contexts of the Republic of Belarus and the People's Republic of China.

The research methods are theoretical review analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

Results: The study provides a new perspective on the strengths and weaknesses of the labor dispute resolution systems in Belarus and China, conducting a comparative analysis that allows us to identify differences in approaches and suggest directions for legislative reform.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the master's thesis are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results obtained during the study can be used to improve the legislation of both countries, be useful in law enforcement, and also form the basis for further scientific research in the field of resolving labor and legal conflicts.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 46 страницы, 59 источников.

2. Перечень ключевых слов: Трудовые споры, правовые основы, механизмы разрешения, сравнительный анализ, Беларусь, Китай, социальная стабильность, экономическое развитие, трудовой арбитраж, народные суды, законодательная реформа, медиация.

3. Содержание работы

Объектом исследования являются правоотношения в сфере разрешения трудовых споров.

Предметом исследования является внутреннее законодательство Республики Беларусь и Китая, труды ученых по теме разрешения трудовых конфликтов.

Цель магистерской диссертации: провести углубленный анализ правовой природы трудовых конфликтов и предложить усовершенствованный механизм их разрешения, особенно в контексте Республики Беларусь и Китайской Народной Республики.

Методами исследования являются теоретический обзорный анализ, синтез, юридическое сравнение, историческое сравнение.

Результаты: В исследовании представлен новый взгляд на сильные и слабые стороны систем разрешения трудовых споров в Беларуси и Китае, проведен сравнительный анализ, который позволяет выявить различия в подходах и предложить направления для реформирования законодательства.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Используемые материалы и результаты магистерской диссертации являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Полученные в ходе исследования результаты могут использоваться для совершенствования законодательства обеих стран, быть полезны в правоприменительной деятельности, а также являться основой для дальнейших научных изысканий в сфере разрешения трудовых конфликтов.